
 

                              PROTOKÓŁ  Nr XLV/2010 

 

z  XLV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 10 listopada  2010r. w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.50.  

 

 
                                Ad.1.  Otwarcia XLV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Zenobiusz Kowalczyk. Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i 

gości zaproszonych.   

 

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecni są wszyscy radni, 

co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Lista obecności – w załączeniu. 

                                 

                                Ad.2. Następnie  odczytał  porządek XLV Sesji Rady Gminy: 

 

                  I część: 

 

1. Otwarcie XLV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.                             
2. Przyjęcie porządku  XLV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z  XLIV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XLIV Sesji Rady Gminy 

 Solec-Zdrój. 

5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie współdziałania międzygminnego dotyczącego wspólnej 

realizacji projektu pod nazwą: "Instalacja systemów energii odnawialnej na 

budynkach uŜyteczności publicznej oraz domach prywatnych w gminach 

powiatu buskiego i pińczowskiego" 

8. Uchwała w sprawie w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i 
cofania oraz określenia wysokości stypendiów  sportowych. 

9.  Uchwała w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie. 



10. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i    
     sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu      

     Interdyscyplinarnego    w Gminie Solec-Zdrój. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Solec-Zdrój. 

12. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania    

     pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na  

     terenie Gminy Solec-Zdrój. 

13.Uchwała w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2010r. 

14.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

15.Wolne wnioski i zapytania. 

       

       II część  : 

 

     16.Uroczyste wręczenie podziękowań  z tytułu zakończenia kadencji 2006 –     

          2010. 

     17. Zakończenie obrad. 

                                                                                 

 

       Proponowany porządek posiedzenia, poddany pod głosowanie radnych został  przyjęty  

 

jednogłośnie. 

                      

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  

 

protokołu z  XLIV Sesji Rady Gminy.  

 



Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.        

 

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  

 

uchwał podjętych na XLIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

 

      Sprawozdanie - w załączeniu. 

 

        

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  

 

wydanych  w okresie między Sesjami. 

 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  

 

Informacja – w załączeniu. 

         

                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

 

               Pan Roman Sobczak, Komendant Powiatowy Policji w Busku-Zdroju,  podziękował władzom 

samorządowym oraz wszystkim obecnym za współpracę w trakcie kończącej się kadencji 2006 – 

2010. 

 

−  radny Czesław Zeliasz podziękował Wójtowi za wykonanie drogi Piestrzec – Woźnica. 
Uważa, że Piestrzec otrzymał za mało ziemniaków, aby każdy potrzebujący mógł je dostać. 

 

−  radny  Włodzimierz Grabda:  



 Zwrócił się z pytaniem o termin wykonania drogi Sułkowice – Piasek Mały. 

 

−  radny Jerzy Łukasiewicz: 
 Co będzie z rowami, które Wójt obiecał wykopać i do chwili obecnej nie są zrobione? 

 Czy to prawda, że strażnice mają być odbierane strażakom? 

 Kto jest właścicielem wodociągu do p. Bóla? 

 

-      radny Jacek Żółtak: 

       Zamontować siatki na boisku nad bramką od strony parku. 

    

-      radny Józef Nowak: 

       Czy będą wyrównane wyrwy na drodze w Zagaju Kikowskim? 

 

-      radny Robert Fortuna: 

       Czy będzie zrobiony most w Ludwinowie? 

       Potrzebny jest kamień na remont dróg. 

  

− radny Józef Zych: 
      Czy w przypadku indywidualnego założenia kolektorów słonecznych właściciel będzie     

      odprowadzał podatek? 

 

− radny Stanisław Doktór: 
Podczas wożenia ziemi  zniszczone zostało pobocze obok p. Wojtasia. W tym miejscu zatrzymuje 

się autobus szkolny i z uwagi na duże koleiny dzieci wysiadają na asfalcie. 

Pan Pietrusik wyraża zgodę na wykopanie rowu od szkoły w kierunku drogi. 

 

− radny Antoni Kołkowski: 
Nie świeci się lampa w Żukowie. 

 

− Radna Teresa Janusiewicz: 



Jak najszybciej wyremontować drogę Włosnowice – Solec. 

 

− radny Stanisław Żelazny: 
Dowieźć rum na drogę Zielonki – Świniary. 

Wykopać rów na Nowej Wsi obok p. Szymanka. 

 

− Radny Kazimierz Pałys: 
Zrobić porządek wokół studni na Studnisku. 

 

-     radny Zdzisław Juszczyk: 

      Dlaczego mieszkańcy Piestrzca muszą wykonywać przyłącza kanalizacyjne we     

      własnym zakresie? Wójt może zlecić wykonanie firmie i wszyscy chętnie skorzystają z    

      takiego rozwiązania. 

 

 

 

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Zenobiusz Kowalczyk poinformował , że projekty uchwał 

były omawiane na posiedzeniach komisji i wszystkie otrzymały pozytywną opinię.  Następnie odczytał  

uchwałę w sprawie współdziałania międzygminnego dotyczącego wspólnej realizacji projektu  pod 

nazwą: „Instalacja systemów energii odnawialnej na budynkach użyteczności publicznej oraz domach 

prywatnych w gminach powiatu buskiego i pińczowskiego” i poddał  ją pod głosowanie. 

Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń. 

Za przyjęciem głosowało  – 15 radnych, 

 

przeciw – 0, 

 

wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała Nr  XLV/215/2010  w sprawie  współdziałania międzygminnego dotyczącego wspólnej 

realizacji projektu pod nazwą: „Instalacja systemów energii odnawialnej na budynkach użyteczności 

publicznej oraz domach prywatnych w gminach powiatu buskiego i pińczowskiego” – w załączeniu. 



 

 

                               Ad.8. Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod  głosowanie uchwałę w 

sprawie zasad  i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz określenia wysokości stypendiów 

sportowych .Uchwała otrzymała  następującą ilość głosów: 

 

− za przyjęciem 15, 
− przeciw 0 
− wstrzymało się 0. 

 

Uchwała Nr XLV/216/10  w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz 

określenia wysokości stypendiów sportowych  – w załączeniu.    

 

                          Ad.9. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego Związku 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie. 

Odczytana i poddana pod głosowanie przyjęta została jednogłośnie, 15 - głosami "za",  0 – przeciw   i 

0 -  wstrzymujących się.  

 

Uchwała nr XLV/217/10 w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie   - w załączeniu. 

 

                          Ad.10. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie szczegółowych 

warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Solec-Zdrój została przyjęta następującą ilością głosów: 

za przyjęciem  - 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XLV/218/10 w sprawie szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Solec-Zdrój – w 

załączeniu. 

 

                          Ad. 11. Bez uwag przyjęta została uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Solec-

Zdrój.  



Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 15 głosami „za”, 0 – przeciw i 0 – 

wstrzymujących się . 

Uchwała Nr XLV/219/10 w sprawie zmiany statutu Gminy Solec-Zdrój - w załączeniu. 

 

                           Ad.12.  Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod  głosowanie uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych  na terenie Gminy Solec-zdrój. Uchwała została przyjęta następującą 

ilością głosów: 

za przyjęciem – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XLV/220/10 zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Solec-Zdrój– w załączeniu. 

                              Ad.13. Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie gminy na 2010r. wprowadzono zapis związany z zakupem przez Gminę 

pługa do odśnieżania. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta 15-oma głosami 

„za”, 0 – przeciw i 0 – wstrzymujących się. 

Uchwała nr XVL/221/10 w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2010r. – w 

załączeniu. 

 

                              Ad.14. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił: 

 

              Wójt Adam  Pałys: 

 

- Firma , która będzie wykonawcą budowy drogi Piasek Mały – Sułkowice ma termin wykonania do 30 

listopada br. Jednak z uwagi na spiętrzenie robót w tym okresie termin ten nie będzie dotrzymany. 

Wykonawca postara się, aby droga była wykonana przed zimą. 

 

- W chwili obecnej są trudności w pozyskaniu sprzętu na kopanie rowów. Rowy będą kopane w 

późniejszym okresie. 

 

- Wójtowi Gminy nic nie jest wiadomo o odbieraniu strażakom strażnic. Budynki te są w zarządzie 

strażaków i tak pozostanie. 



 

 - Ziemniaki i zboże były przekazane jako pomoc od innych rolników dla osób poszkodowanych w 

powodzi. Były podzielone wśród rolników, którzy w protokołach wykazali straty w ich uprawach. 

 

- Pan Ból  ze starego wodociągu zasila sobie studnię. Urządzenie to nie jest własnością gminy. 

 

- Siatka na boisko sportowe jest zakupiona i wystarczy ją tylko założyć. Oczekuje zaangażowania ze 

strony osób związanych z działalnością sportową. 

 

- Droga przez Zagaje Kikowskie będzie zrobiona przy okazji remontów innych dróg. 

 

- W sprawie remontu mostu w Ludwinowie były składane niejednokrotnie wnioski do WZMiUW w 

Kielcach. Zarząd jednak cały czas prowadzi pertraktacje co do ustalenia właściciela urządzenia. 

 

- Kamień na drogi jest przydzielany w ramach posiadanych środków na bieżące utrzymanie dróg. 

 

- Właściciel nie odprowadza żadnego podatku od indywidualnego założenia kolektora słonecznego 

nas swoim budynku. 

 

- Firma BUSKOPOL utwardzi uszkodzone pobocze w Wełninie.  

 

- Rów za szkołą w Wełninie będzie wykonany w późniejszym okresie. 

 

- W sprawie remontu drogi Włosnowice – Solec były już wysłane trzy pisma i w dalszym ciągu bez 

efektu. Będzie interweniował w tej sprawie. 

 

- W tym roku nie będzie wożony rum na drogę− Zielonki – Świniary.  

 

- Teren na Studnisku będzie wyrównany. 



 

- Każdy mieszkaniec otrzyma informację o  zasadach i warunkach wykonania przyłączy 

kanalizacyjnych do budynku. Prace te muszą być wykonane we własnym zakresie. Gmina nie może 

ogłosić przetargu na wybranie wykonawcy, ponieważ spowoduje to dużo wyższe koszty wykonania. 

Pracownicy brygady komunalnej będą nadzorować prawidłowość wykonywanych robót. Mieszkańcy 

mogą natomiast sami wynająć sobie ekipę i wykonać przyłącza. 

 

      Pan Artur Cygan: 

- Zlecone zostało założenie lampy w Żukowie i Kikowie. 

 

                Ad.15. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

 

Pan Czesław Zeliasz: 

-     Kiedy będzie wykonana droga Magierów – Kików? 

 

Pan Bogdan Pietrzyk: 

− Droga przez Zagaje Kikowskie została zniszczona w czasie powodzi i powinna być wykonana ze 
środków powodziowych.  
 

Wójt wyjaśnił, że był złożony wniosek o wykonanie tej drogi w ramach „schetynówek”,  nie został 

jednak zakwalifikowany. 

 

Pan Jan Galus: 

 

− Mieszkańcy sami zrobili sobie studnię na starym wodociągu, a teraz dochodzi do zalewania 
sąsiednich gruntów. 

− Dary dla rolników poszkodowanych w powodzi są pomocą doraźną.  
 

Pan Artur Cygan: 

− Z chwilą wybudowania nowego wodociągu stary został wyłączony z eksploatacji i nie jest już 
własnością Gminy. Pan Ból, właściciel działki na której położony jest sporny odcinek nie pozwolił 
na zaczopowanie otworu, ponieważ czerpie stamtąd wodę. 
 



Pan Wiesław Sowiński: 

-  Zwrócił się o dodatkową dostawę ziemniaków dla rolników z Ludwinowa. 

 

      Pan Andrzej Gądek: 

- W chwili obecnej są bardzo duże trudności w pozyskaniu sprzętu do robót drogowych, np. koparki. 

Spowodowane jest to tym, że firmy, które wygrały przetargi na wykonanie zadań muszą dochować 

terminu. Są zabezpieczone środki na kamień i równiarkę na drogę Magierów – Piestrzec, jednak nie 

ma wykonawcy. Będzie czynił starania , aby droga została jak najszybciej wyremontowana. 

 

      Pan Krzysztof Szcześniak: 

- Mieszkańcy Zagaja Kikowskiego mają bardzo małe ciśnienie w wodociągu. Zwraca się z prośbą o 

interwencję w tej sprawie w Gminie Stopnica. 

 

              Na zakończenie tej części sesji Wójt Adam Pałys przedstawił informację o  stanie realizacji 

zadań oświatowych na terenie Gminy Solec-Zdrój. 

Poinformował również o godzinach jazdy autobusu, który w dniu wyborów będzie dowoził wyborców 

do lokali go głosowania. 

 

                      II część: 

 

                       Ad.16. Wójt Adam Pałys przedstawił krótkie podsumowanie minionej kadencji rady oraz 

podziękował radnym za współpracę. Wspólnie z Przewodniczącym Rady Zenobiuszem Kowalczykiem 

wręczyli radnym okolicznościowe pamiątki. 

       

                        Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady 

Zenobiusz Kowalczyk dokonał zamknięcia XLV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

 

Danuta Grabda                                                                           Zenobiusz Kowalczyk  



 

 

 

 

 


